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Zborovanjue za dobavo elektrike iz j 
Fale. 
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V pondeljek, dne 12. aprila se je vršilo 
v Ptuju prvo zborovanje zaradi dobave elek
tričnega toka iz Fale nad Mariborom. 

Velik obisk je kazal, da je zanimanje in 
pravo umevanje za električno silo največje. 
Prišli so zastopniki mariborskega okraja, slo-
venjebistriškega in konjiškega okraja, Slo
venje Bistrice in Konjic, Ormoža in Ljuto
mera, ormožkega in ljutomerskega okraja, 
Gornje Radgone in Murske Sobote; nadalje 
pa iz Čakovca in Varaždina, kakor iz mno
gih okoliških občin ptujskega polja, ki leže 
bliže Ptuja. 

Zborovanje je otvoril vladni komisar g. 
dr. Senčar in pozdravil zastopnike raznih 
mest, trgov in občin ; nato je pojasnil gosp 
Čuček kot predsednik odseka za dobavo elek
trike v Ptuj J, kako bi mi prišli najhitreje do 
električne moči za razsvetljavo in za gonilno 
moč. 

Ta električna centrala, ki jo je sezidala 
že deloma pred vojsko, deloma med vojsko 
štajerska električna družba, je sedaj za nas 
najboljša prilika, da dobimo v naj bližnjem 
času res tako zaželjeno elektriko. 

Ako pomislimo, da je ta ogromna vodna 
stavba na Fali se začela zidati tedaj, ko še 
ni bilo tako silno vse drago in ako ta ves 
električni tok, ki ga proizvaja, razproda v 
druge kraje, kar je brezdvomno, potem mo
remo premisliti, koliko let bode preteklo, da 
bi se zopet zamogla dozidati zopet druga 
taka električna centrala. Po današnjih ogrom
no naraslih stroških za vsako V6čje zidanje 
se vsakemu premišljenemu človeku zdi, da 
bo mogoče 20 do 30 let potrebno čakati. 

Gospod Cucek poziva tedaj vse zastop
nike prizadetih krajev, ki leže med Maribo
rom in Varaždinom, da se združijo v eno 
družbo, ki bode potem nabrala sredstva za 
napeljavo električnih vodov in začela takoj s 
preddeli za to napeljavo. 

Nato je pojasnil ravnatelj štajerske električ
ne družbe, g. Droschel, na kak način se bode 
dal ta naš namen najlažje doseči. Povdaril 
je tukaj, da bi bilo najboljše, da se osnuje v 
ta namen družba na delnice, ki jih naj potem 
vsaka občina po proračunu vsega dela vzame 
toliko, kolikor bi dotična občina približno ra
bila električnega toka. Ker so delnice takoj 
tudi kot vrednostna vloga, je lahko vsaka 
občina tudi založi pri kakem denarnem zavo
du ali tedaj, ko jih nabavi ali pozneje v 
slučaju porabe. 

Za sedaj bode električna napeljava prišla 
precej drago, toda pomagalo se bode temu 
na tak način, da bode moral vsaki interesent 
plačati takoj k napeljavi za vsako luč in za 
vsako konjsko silo gonilne moči gotovi znesek, 
ki bode služil kot armotizacija nabavnih 
stroškov za to veliko električno napeljavo. 
Ker, ako se to ne bi zgodilo, potem bi za 8 
ali 10 let mogoče bili ti nabavni stroški tako 
veliki, da nebi bili v pravem razmerju z 
vloženim kapitalom proti enakim podjetjem, 
ki bi za toliko let pozneje enake naprave 

delala. Tudi je omenil, da je ta napeljava 
vodov zmeraj najbolj gospodarsko izpeljana, 
ako ide po najkrajši poti, posebno glavni 
vod. Manjši postranski vodi lahko so speljani 
tudi malo po ovinkih skozi vasi, ali pri glav
nih so zato stroški neizmerno višji. 

Kar se tiče zgube gotovega dela električ
nega toka vsled daljave, napr. iz Maribora 
do Varaždina ali do Murske Sobote ali Gornje 
Radgone, se bodemo vendar morali odločiti, 
da bi se tok računal povsod jednako, ker 
drugače je računsko poslovanje silno otežko-
čeno in so tudi v drugih krajih to načelo 
sprejeli. 

Pač pa potem mora vsaka občina ali 
večje podjetje prispevati k celotni napeljavi 
po ključu odvzetja električnega toka in to 
za celo napeljavo od začetka do konca, seve 
brez hišnih vodov. 

Ta električna naprava bi tedaj bila iz
peljana iz Maribora naravnost ob Dravi naj
krajšim potom v Ptuj, nekako v sredi bi 
se odcepil vod za Pragersko, Slovensko Bi
strico in Konjice in druge tam blizu ležeče 
vasi Ptujskega polja ; iz Ptuja bi vodila na
peljava do Ormoža, kjer bi se cepila v vod 
za Ljutomer in Čakovec. V Ljutomeru bi se 
cepila napeljava zopet za Mursko Soboto in 
Gornjo Radgono kakor tudi za Mursko polje 
obenem ; v Čakovcu pa za mesto Varaždin 
in Doljno Lendavo. Sklenilo se je nazadnje, 
da vsako mesto, t rg in večja občina, kakor 
okrajni zastopi, ki pridejo tukaj v poštev, 
izvolijo po enega zastopnika v to družbo, 
ki bo sestojala iz širšega odbora in potem 
ti volijo jeden manjši odbor 6 članov ali s 
strokovnjaki skupno 7 ali 8 oseb, tako daje delo 
in sklepčnost pri važnih zadevah lažje mogoča; 
za sedaj pa obstoječi odbor, kakor hitro po
šlje štajerska električna družba iz Gradca 
stroškovnik za preddela, kar je obljubil na-



vzoči ravnatelj tekom 14 dnij, da potem od
bor obvesti, koliko bo ta prispevek za pred-
dela približno znašal in potem pa bode se 
takoj začelo z natančnim proračunom, tako 
da imamo do konca junija letos že celoten 
račun za vse napeljave do vseb omenjenih 
mest in trgov. 

Ravnatelj Droschel je izjavil, da, ako se 
resno poprimemo dela, lahko imamo že elek
trično napeljavo gotovo do jeseni leta 1921. 

Da bi mogoče zmanjkalo pi*i električni 
centrali na Fali električnega toka vsled niz
ke vode, ni misliti, ker ima Drava zmeraj še 
v največji suši primerno višino vode in po
tem dobijo drugi obrati manj moči, kakor to
varna za dušik v Rušah in trboveljska 
družba. 

S povabilom, da se tekom meseca maja 
zopet snidemo, ko bodemo imeli že stroškov
nik za preddela v rokah, je zaključil pred
sednik zborovanje in se zahvalil vsem ude
ležencem, posebno pa gospodom inženirjem 
štajerske električne družbe iz Gradca. 


